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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 5 
mars 2025 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen-salen, Stadshuset, klockan 10:35-15:20,  
ajournering klockan 12:10-13:15 och 14:15-14:30. 

Paragrafer 

57-87 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) jäv § 66 
Maria Rosander (SD) 
Jennie Claesson (L), deltar på distans §§ 57-59, övriga på plats. 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Karolin Lundström (V) 
Anna Johansson Dahl (V) § 66 

Ej tjänstgörande ersättare 

Stefan Hanna (UP) 
Anna Johansson Dahl (V) §§ 57-65, 67-87 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp 
stadsjurist, Sara-Carin Öhman enhetschef, Susanne Eriksson politisk stabschef,  
John Hammar kommunsekreterare, Josefin Lindström nämndsekreterare, Sandra 
Fogelberg och Sara Elingfors politiska sekreterare, Andreas Morén kommunikatör och 
Joel Ragnarsson praoelev. 

Föredragande: 
§59 Axel Heyman strateg, Gabriella Burel projektledare och Eva Hermansson Flodin 
finanschef och Helene Westberg revisor. 
§60 Anna Bittner HR-direktör 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 57 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras onsdagen den 12 mars 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

 

§ 58 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga Landsbygdsprogram för Uppsala kommun, Deltagande på konferens 
och möten, Val av ombud till ägarråd i lnera AB 2025 och initiativ om 
Jällaskolan från Jonas Segersam (KD) till föredragningslistan,  

2. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan, samt 
3. att bevilja närvaro för Joel Ragnarsson och Andreas Morén. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar att initiativ om Jällaskolan ska läggas till 
föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag och Jonas 
Segersam (KD) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 59 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt 2025 

Programdirektiv 3.0 för fyrspårsavtalet 

Uppsikt över den kommunala verksamhet som bedrivits i bolagsform 

  



Sida 6 (70) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 60  

Tillsättning av direktör 
arbetsmarknadsförvaltningen 
KSN-2024-02925 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att erbjuda Helena Clementson anställning som direktör för 
Arbetsmarknadsförvaltningen i Uppsala kommun. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 61  

Ny modell för arenaledning och uthyrning på 
Studenternas fotbollsarena 
KSN-2024-02835 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ställa sig bakom de i ärendet beskrivna principerna i modellen för 
arenaledning och uthyrning av Studenternas arena enligt föredragningen i 
ärendet, samt 

2. att påbörja en pilot av modellen för arenaledning 2025 under förutsättning att 
idrotts- och fritidsnämnden och Uppsala kommun Arenor och fastigheter AB 
under våren fattar nödvändiga beslut för införandet. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 18 oktober 2024 (§ 282) att uppdra till 
kommunledningskontoret att i samverkan med idrotts- och fritidsnämnden och 
Uppsala kommun Arenor och fastigheter AB se över dagens modell för uthyrning av 
Studenternas arena och att ta fram en pilot enligt modell Arena management 
anpassad till Studenternas fotbollsarena och elitfotboll att tillämpas i närtid. 

Den utredning som genomförts inom ramen för uppdraget föreslår ett stegvis 
införande av en ny modell för uthyrning och arenaledning på Studenternas 
fotbollsarena under år 2025 och 2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 50 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 februari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilt yttrande 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att den nya modellen för uthyrning av Studenternas Arena är ett steg 
i rätt riktning. Vi är positiva till principerna i den nya modellen och är glada över att 
avtalskonstruktionen blir mindre komplicerad. Det är dock viktigt att det inte uppstår en 
undanträngningseffekt där de ideella idrottsföreningarna konkurreras ut av 
kommersiella aktiviteter och aktörer på ett sätt som liknar den aktuella situationen på 
Fyrishov. Modellen måste därför kontinuerligt följas upp för att undvika en sådan 
situation. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att det är mycket viktigt att kommunens 
fastigheter har en så hög beläggningsgrad av värdeskapande aktiviteter som möjligt. Det 
är vår uppfattning att den nya modellen för arenaledning och uthyrning mycket bättre 
kommer att säkra att kommunens investering i Studenternas fotbollsarena kan leda mot 
en mycket starkare fastighetsekonomi. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 62  

Svar på remiss av promemorian En snabbare 
utbyggnad av häkten och anstalter (Ds 
2024:25) 
KSN-2024-03556 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Regeringskansliet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har givits möjlighet att yttra sig över promemorian En snabbare 
utbyggnad av häkten och anstalter, i bilaga 2 till ärendet. 

Regeringskansliet beslutade den 15 mars 2024 att utse en utredare med uppdrag att 
lämna förslag på ändringar i plan- och byggregelverket som förbättrar 
förutsättningarna för att fler häkten och anstalter kan byggas och nya häktes- och 
anstaltsplatser skapas genom en snabbare plan- och byggprocess. Utredningen har 
resulterat i den remitterade promemorian. 

I promemoria lämnas förslag, bland annat på ett antal ändringar i plan- och bygglagen 
(PBL), som sammantaget bedöms skapa bättre förutsättningar för en snabbare, 
flexiblare och mer effektiv utbyggnad av fler häkten och anstalter på såväl kort som 
längre sikt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 51 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 januari 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över promemorian En snabbare utbyggnad av häkten och 

anstalter (Ds 2024:25) 
• Bilaga 2, Promemoria En snabbare utbyggnad av häkten och anstalter (Ds 

2024:25) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att sista stycket i yttrandet stryks 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att i yttrandet inte avstyrka utredningens förslag om att regeringen ska få meddela 
föreskrifter om tidsbegränsade undantag från bestämmelserna i PBL. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till ändringsyrkandena. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) och Jonas Segersams (KD) yrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi reserverade oss för att stryka det sista stycket i yttrandet som avstyrkte förslaget att 
regeringen ska få meddela föreskrifter om tidsbegränsade undantag från 
bestämmelserna i PBL. Vi vill att fler verktyg används för att snabba på processer och 
anser att detta är viktigt för att uppnå de önskade resultaten, en snabbare utbyggnad av 
häkten och anstalter. Vi vet att det idag råder brist vilket är ett stort problem. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna tycker inte kommunen skall avstyrka förslaget om tidsbegränsade 
undantag från bestämmelserna i PBL. Det är en samhällskritisk uppgift att säkerställa att 
vi har tillräckligt antal platser i häkten och på anstalter. Vi kan aldrig tolerera att 
kriminella släpps ut på gatorna på grund av brist på platser. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 63  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av samverkan mellan kommunen och dess 
bolag 
KSN-2024-03496 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av samverkan mellan kommunen 
och dess bolag avseende större investeringar och exploateringsprojekt, för yttrande 
senast 15 mars 2025. 

Utifrån granskningen bedömer kommunrevisionen att det delvis finns en 
ändamålsenlig samverkan mellan kommunstyrelsen, nämnder och kommunala bolag 
avseende större investeringar och exploateringsprojekt. Kommunrevisionen lyfter i sin 
bedömning fram vikten av att samtliga aktörer är involverade i projekten redan i 
planeringsstadium, har samma bild av projektens status och att de fullständiga 
ekonomiska konsekvenserna av projekten är tydliga för samtliga inblandade parter.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 52 
• Tjänsteskrivelse daterad den 1 januari 2025 
• Bilaga 1, yttrande från kommunstyrelsen 
• Bilaga 2, missiv från kommunrevisionen 
• Bilaga 3, kommunrevisionens granskningsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunrevisionens granskning var upplysande och gick igenom ett viktigt område. Det 
är viktigt att vi har ett Uppsala, en kommun. För att uppnå det måste stuprören minska 
och samverkan förbättras. Det gynnar verksamheten och skapar mer nytta för 
uppsalabornas skattepengar. Att kommunen till viss del uppnår till sina mål är bra, men 
granskningen visar på förbättringspotential som vi hoppas kommer till stånd för 
Uppsalabornas bästa. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Jämfört med år 2010 har kommunens projektledningsförmåga kopplat till större 
investeringsprojekt kraftigt förbättras. Både avseende hur projekt drivs och följs upp. 
Kopplat till kommunens koncept om ”Ett Uppsala” är det viktigt att hela 
kommunkoncernen tillämpar en standardiserad modell för hur projekt styrs, leds och 
följs upp. En standard skapar en professionellare organisation och ett projektspråk som 
alla delar av kommunen kan förstå. Självklart ska de standardiserade modellerna vara 
pragmatiska utifrån projektens komplexitet där modellen ska tillämpas i versioner för 
mindre, medelstora och stora projekt.  
Uppsala Stadshus AB har de senaste åren implementerat en mycket bra 
uppföljningsmodell kopplad till kommunens större investeringsprojekt. Den modellen ska 
tillämpas inom hela bolagskoncernen. Genom att alla relevanta delar av 
kommunkoncernen använder denna modell blir också arbetet effektivt. Det är även 
viktigt att kommunen implementerar en standardiserad modell för hur ett 
investeringsförslag ska byggas upp. Med en standardiserad modell för 
investeringsförslag och projektuppföljning kommer kommunen bli mycket professionell 
och effektiv. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 64  

Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt 2025 
KSN-2016-2215 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna rapporten om portföljbalanseringen enligt bilaga 1,  
2. att godkänna att projekt som redovisas i bilaga 2 ingår i projektportföljen efter 

balanseringen, samt 
3. att godkänna ändringar respektive ny tillämpning av portföljmål enligt 

bilaga1. 

Sammanfattning 

Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt är ett verktyg för att styra samhällsbyggandet. 
Portföljen balanseras varje år och då beslutas vilka projekt som fortsättningsvis ska 
ingå i den. Det görs med stöd av prioriteringskriterier och portföljmål som 
kommunstyrelsen beslutar om. I samband med årets balansering föreslås en justering 
av portföljmålet för koncernekonomin och ett nytt portföljmål för bostadsblandning i 
homogena områden. 

Årets balansering innebär en större justering än vanligt på grund av att efterfrågan på 
bostäder och på mark och lokaler för verksamheter är betydligt lägre än utbudet av 
byggrätter i portföljen. 

Genom årets balansering begränsas inflödet av nya projekt samtidigt som vissa projekt 
pausas eller avbryts. Kommunen prioriterar en bredd av projekt i hela kommunen i 
enlighet med de kriterier som satts upp för portföljen. Prioriteringen i årets portfölj 
görs delvis för att stödja utbyggnaden inom i fyrspårsavtalet och utvecklingen kring 
spårvägssträckorna. Det betyder att Rosendal, Ulleråker, Gottsunda/Valsätra, Ultuna 
och Sydöstra stadsdelarna prioriteras.  

Utanför staden prioriteras Storvreta framför andra program och projekt.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 53 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 januari 2025 
• Bilaga 1, Projektportföljen och förslag till reviderade portföljmål 
• Bilaga 2, Bostadsprojekt som ingår i portföljen efter balanseringen 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att ta fram en ny fördjupad översiktsplan i sydöstra staden med fokus på kvalitet och 
trygghet, 
(2) att på sida 3 under tredje stycket lägga till ”att samtliga projekt som nekats eller inte 
gått vidare sammanställs och redovisas till KSAU och berörd nämnd”, 
(3) att på sida 9 under följdinvesteringar lägga till ”Uppsala kommun välkomnar initiativ 
som kan lösa sitt eget behov av exempelvis VA-lösningar för att möjliggöra en mer 
dynamisk utveckling”, 
(4) att stryka aktörsmålet på sida 8 och ersätta det med ”Projekts kvalitet och möjlighet 
till realisering ska styra och att efterfrågan för det specifika projektet bör råda”,  
(5) att förvaltningen får i uppdrag att prioritera upp projekt som säkerställer 
planberedskap av verksamhetsmark för industri, gärna i kombination med 
bostadsprojekt, i de tätorter där vi har bra infrastruktur. 
(6) att revidera skrivningen under rubriken ”Lägen” på sidan 8 i bilaga 1 så att byggande 
och tröskelinvesteringar även kan göras på våra landsbygder och tätorter om efterfrågan 
finns,  
(7) att i projektportföljen specificera antalet bostäder fördelat på bostadstyp i varje 
projekt. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(8) att på sida 7 under volymmål för bostäder stryka det kortsiktiga målet, 
(9) att på sida 7 i sista stycket i avsnitt ”volymmål för bostäder” stryks, 
(10) att den uppkomna eftersläpningen när det gäller småhus ska korrigeras genom att 
områden för trädgårdsstäder, egnahemsområden och småhusbebyggelse ska 
prioriteras, också i Uppsala stad, 
(11) att portföljmålet för bostadsblandning tydliggörs så att detta endast gäller för 
området som idag domineras av hyresrätter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(12) att likställa prioriteringsordningen mellan de sydöstra stadsdelarna och de 
prioriterade tätorterna på landsbygden. 
(13) att antalet bostadsprojekt fördelas jämlikt mellan sydöstra Uppsala och de 
prioriterade tätorterna på landsbygden. 
(14) att det under portföljmålet ”Bostadsblandning” tydliggörs att det alltid bör ske en 
avvägning med syfte att bevara kulturhistoriska värden och områdenas säregna 
karaktärsdrag. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till samtliga 
ändringsyrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(7) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) och Jonas Segersams (KD) yrkanden 
(8)-(11) mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkanden (12)-(14) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt är ett viktigt och styrande dokument för att 
planera utbyggnaden av Uppsala kommun. Det som beslutas om kan ha stor påverkan 
på var och vad det byggs eller inte. För att skapa ett så bra dokument som möjligt och 
som bidrar till ett byggande som är hållbart la vi ett antal yrkanden.  
Det är politiken som ska ta ansvar för det som händer i Uppsala kommun, därför bör 
också politiken få regelbunden återkoppling om projekt som av en eller flera anledningar 
inte godkänns. Vi vill att även avslag och nej till projekt ska tas av politiken för att vi anser 
det viktigt för att som uppsalabo kunna utkräva ansvar. 
För oss är det fortsatt viktigt att en fördjupad översiktsplan tas fram för sydöstra staden, 
och att denna fokuserar på kvalitet och trygghet i stället för kvantitet.  
När projekten i portföljen inte specificerar hur många småhus respektive flerfamiljshus 
som ska byggas är det svårt att följa upp och få en översikt över hur mycket som ska 
byggas av respektive sort. Därför anser vi att detta behöver specificeras.  
Under en längre period har byggandet av småhus inte uppnått önskade nivåer. För att 
komma ikapp behöver den typen av upplåtelseform prioriteras i portföljbalanseringen – 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
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genom exempelvis trädgårdsstäder, egnahemsområden och villor. Inte bara i 
kransorterna utan även i Uppsala.  
Vi ser positivt på beblandade områden, uppsalaborna ska kunna göra bostadskarriär 
eller flytta till mindre vid behov i sitt område, därför är det viktigt att det byggs 
bostadsrätter och småhus i områden som idag domineras av hyresrätter. Vi vill förtydliga 
att vi är positiva till beblandade områden men att vi däremot inte anser att alla 
delområden nödvändigtvis behöver byggas så. Vi har idag områden vars karaktär skulle 
ändras drastiskt ifall detta genomförs. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Den portföljbalansering som presenterats tar avstamp i styrets politik och vision. 
Portföljbalanseringen fastställer utvecklingsområdena kring den planerade 
spårvägslinjen som särskilt prioriterad. Samtidigt bromsar och avbryter man 
utvecklingen i andra delar. Detta gör att behov i andra delar av kommunen blir eftersatta 
och skjuts på framtiden. Vi ser med oro på de risker som styrets framtunga investeringar i 
sydöstra Uppsala för med sig i de fall delmoment försenas eller hamnar i obalans med 
övriga infrastrukturella förutsättningar och behov. Sverigedemokraterna är emot 
spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra delarna av staden. Vi vill 
istället flytta en större del av samhällsutbyggnaden till de prioriterade tätorterna och 
landsbygden. Vi anser även att målet om ”bostadsblandning” behöver tillämpas med 
sådan försiktighet, så att inte kulturhistoriska värden och områdens säregna 
karaktärsdrag skadas. Vi vill inte ha Socialdemokraternas miljonprogram över hela vår 
kommun. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är en växande kommun. Centerpartiet är positiva till den generella utvecklingen 
av samhällsbyggnadsprojekt som redovisas i portföljen samt den tydliga redovisningen 
av bostadsprojekt. För att kunna fatta mer välavvägda beslut och få en bättre förståelse 
för kommunens utveckling bör även relevanta politiska organ få ta del av de projekt som 
inte gått vidare till denna sammanställning. 
Det är viktigt att kommunen fortsätter investera i anslutning till befintlig eller planerad 
infrastruktur, men vi bör också välkomna initiativ från fastigheter som själva vill lösa sina 
behov, exempelvis gällande VA. Planeringen av sydöstra staden bör omarbetas med 
större fokus på kvalitet och trygghet samt en specificering av bostadstyper i portföljen, så 
att vi bygger olika typer av bostäder som människor vill bo i under olika skeden i livet. 
Hela kommunen måste växa, och det är problematiskt att vi ensidigt låser oss till 
befintliga infrastrukturstråk i staden. Om det finns efterfrågan på byggande på 
landsbygden och i andra tätorter, måste investeringar även prioriteras där. 
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Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Äntligen vidtas både kloka och nödvändiga avvecklingar av förtätande 
samhällsbyggnadsprojekt. Det är positivt att Uppsala kommun befolkningsmässigt växer 
i ett lägre tempo och därigenom bättre kan säkra kvalité inom skola, vård och omsorg. 
Den lägre befolkningsutvecklingen ger också Uppsala kommun en bättra chans att 
lyckas med integrationen av invandrare.  
Ekonomisk hållbarhet för kommunen kräver också smartare byggplaner. 
Lågkonjunkturen och en mycket svag byggmarknad kräver att kommunen skyndsamt 
anpassar sin kostym efter marknadssituationen. Lågkonjunkturen påverkar Uppsala i 
stor utsträckning och kommer sannolikt pågå ytterligare några år. Kommunen måste 
snabba upp kostnadsanpassningarna av relevanta verksamheter för att inte äventyra 
kommunens ekonomi. Detta är extremt viktigt då en majoritet av mandaten i 
kommunfullmäktige fortsätter att äventyra kommunens ekonomi genom att inte stoppa 
spårvägsprojektet. I linje med Hållbarhetsavtalet, i linje med folkomröstningen 2024 och 
som en konsekvens av konjunkturen minskas nu byggplanerna i Uppsala stads södra 
delar, inklusive Gottsunda, med över 10.000 bostäder.  
Det är viktigt att förtydliga att exploateringar i Vattholma och Skyttorp blir mer möjliga 
efter att föreslagna nedläggningar och frysningar av projekt genomförs. 
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§ 65  

Programdirektiv 3.0 för Fyrspårsavtalet 
KSN-2025-00147 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna programdirektiv 3.0 för Fyrspårsavtalet enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Genom program Fyrspårsavtalet initieras och koordineras ett antal projekt, 
samarbeten och uppdrag i syfte att uppnå programmålen och leverera nyttor och 
resultat i linje med effektmålen. Genom program som styrningsform ges 
förutsättningar för att hantera övergripande risker och möjligheter. Programstyrningen 
innebär också att projektens och samarbetenas resultat blir samordnade i tiden för 
bästa möjliga nytta för kommunen och kommunens samarbetsparter. 

Det övergripande syftet med programmet är att skapa förutsättningar för att dels 
realisera fyrspårsutbyggnaden, dels förverkliga kommunens åtaganden enligt 
fyrspårsavtalet inkluderat det sammanhängande spårvägsstråket samt 
väginfrastrukturen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 54 
• Tjänsteskrivelse daterad 11 februari 2025 
• Bilaga 1, Programdirektiv 3.0 för Fyrspårsavtalet 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar 
(1) att en ny fördjupad översiktsplan i sydöstra staden med fokus på kvalitet och trygghet 
och med ett minskat antal bostäder tas fram 
(2) att i stycke 1 på sida tre ändra ”med en spårväg” till ”med kapacitetsstark 
kollektivtrafik” 
(3) att under målkonflikter stryka stycke 2 om att genomförande av spårvägen är en 
uttalad prioritering 
(4) att ändra rubriken ”Spårväg – kapacitetsstark kollektivtrafik” till bara ” 
Kapacitetsstark kollektivtrafik” 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att Programdirektivet återremitteras i syfte att ta bort alla skrivningar om 
spårvägsutbyggnad, och att skala ner den kraftiga utbyggnaden i södra och sydöstra 
Uppsala. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(5) att Ultunalänken tas bort som en del av programmets inriktning och genomförande. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) yrkande 
(5). 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att ärendet återremitteras med syfte att ta fram ett nytt direktiv med målsättningen att 
bebyggelseplanerna skall fördelas jämlikt mellan sydöstra Uppsala och de prioriterade 
tätorterna på landsbygden. Spårvägsprojektet utgår och ersätts av ett BRT-projekt i 
staden. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag och avslag till Ehsan Nasaris 
(C) yrkande (5). 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till alla 
ändringsyrkanden och att ärendet ska avgöras idag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) och Maria Rosanders (SD) 
återremissyrkanden mot att avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris (C) yrkanden (1)-
(4) mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande (5) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet 
och trivsel överordnas täthet. Vi vill ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra 
Uppsala, och då ser vi också framför oss ett annat reseunderlag för kapacitetsstark 
kollektivtrafik. Den resandeprognos som har presenterats är baserad på en utbyggnad 
av de sydöstra stadsdelarna som vi inte står bakom.  
Nackdelarna med att bygga spårväg i Uppsala är många. Det är dyrt, oflexibelt och 
innebär stora ingrepp i stadsmiljön. För att programdirektivet ska stämma överens med 
våra ambitioner la vi flera yrkanden i linje med detta. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är emot spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra 
delarna av staden. Vi vill istället flytta en större del av samhällsutbyggnaden till de 
prioriterade tätorterna och landsbygden. Med anledning av ovanstående vill vi 
återremittera programmet för att bebyggelseplanerna skall fördelas jämlikt mellan 
södra Uppsala och de prioriterade tätorterna på landsbygden. Spårvägsprojektet utgår 
och ersätts av ett BRT-projekt i staden. Denna ambition bör ligga till grund för en 
omförhandling av fyrspårsavtalet tillsammans med Region Uppsala och staten. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet var det enda parti som röstade mot avtalet med staten där Uppsala 
kommun förband sig att planlägga en massiv utbyggnad av de sydöstra stadsdelarna 
och anlägga en spårväg på Ultunalänken inklusive en 800 meter lång bro. Hela 
kommunen måste växa med en mångfald av boendemiljöer istället för att fokusera på ett 
avgränsat område. Därför vill vi att det tas fram en ny plan för sydöstra staden med fokus 
på kvalitet och trygghet samt ett minskat antal bostäder. 
De två nya järnvägsspåren mellan Uppsala och länsgränsen till Stockholm är avgörande 
för att tillgodose hela Mälardalens arbetsmarknad och förbättra uppsalabornas 
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pendlingsmöjligheter. Vi motsätter oss dock planerna på att bygga en spårväg. Vi ser att 
de utbyggnader som krävs för kapacitetsstark kollektivtrafik i form av Bus Rapid Transit 
(BRT) är nödvändiga, men anser att planerna på en spårvägsutbyggnad, särskilt 
tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget inklusive Ultunabron, bör stoppas. De 
stora investeringar som föreslås för denna sträcka motsvarar inte de behov som kan 
förutses i området runt nya Södra station de närmaste åren och riskerar dessutom att 
skada viktiga naturvärden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi vill inte bygga spårväg, och inte heller ha en lika kraftig utbyggnad av de södra och 
sydöstra stadsdelarna. Det är dock viktigt att utbyggnaden av järnvägen fortgår.  
Hela spårvägsprojektet bör läggas ner, och därmed spårvägsdepå och bro över Fyrisån. 
Argumenten mot ett omfattande projekt för utbyggnad av kollektivtrafik som Uppsala 
kommun ska bekosta är dels den vikande befolkningstillväxten, och dels att det är Region 
Uppsala som är ansvarig för kollektivtrafiken, inte Uppsala kommun. 
Vi yrkade därför på att ärendet skulle återremitteras för att justeras enligt ovanstående. 

Särskilt yttrande 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar inte spårvägsprojektet. Det är dock viktigt 
att Uppsala kommun säkerställer en bättre infrastruktur för kollektivtrafiken i Uppsala 
stads södra stadsdelar. Förbättringar av infrastrukturen för kollektivtrafiken behövs i fler 
områden än i Uppsala stads södra stadsdelar.   
En kollektivtrafik med separata körfält för kapacitetsstark kollektivtrafik är viktig. UP 
företräder en lösning med långa bussar och är helt emot spårvägsprojektet. UP är också 
emot byggandet av bron Ultunalänken. Samtidigt som måste framkomligheten för övrig 
trafik vara god. Det är av stor betydelse att programdirektivet lyfter och inkluderar hur 
trafikens framkomlighet ska säkras under programperioden. Programdirektivet måste 
inkludera en ambition om att säkra rimlig framkomlighet under programperioden. 
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§ 66  

Köpeavtal för spårvagnsdepå i Nåntuna, del av 
Nåntuna 10:1 
KSN-2022-03404 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna upprättat förslag till köpeavtal med Region Uppsala 
(organisationsnummer 232100–0024) gällande del av fastigheten Nåntuna 
10:1, i enlighet med ärendets bilaga 1, 

2. att ge mark- och exploateringschefen i uppdrag att underteckna ovan nämnda 
avtal, samt 

3. att ge mark- och exploateringschefen i uppdrag att underteckna köpebrevet 
på tillträdesdagen. 

Deltar inte i beslutet 

Mattias Kristensson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

I december 2021 beslutade kommunstyrelsen om att genomföra utbyggnad av spårväg 
i Uppsala, KSN-2018-2976 (§366). Region Uppsala ansvarar för bland annat fordon och 
depå. Den 19 juni 2024, KSN-2022-03404 (§48), beslutade kommunstyrelsens mark- och 
exploateringsutskott att godkänna upprättat markanvisningsavtal med Region 
Uppsala gällande del av fastigheten Nåntuna 10:1 avseende område för 
spårvagnsdepån. 

Depån kommer att byggas inom ett markområde som kommunen äger varför 
markanvisningsavtal tecknats med Region Uppsala för del av fastigheten Nåntuna 10:1. 
Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att köpeavtal tecknas som en följd av 
markanvisningen. Köpeavtalet bygger helt på tidigare tecknat markanvisningsavtal. 
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Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 12 februari 2025 § 9 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 januari 2025 
• Bilaga 1, Förslag till köpeavtal för spårvagnsdepå  
• Bilaga 2, Karta över förslag till område för köp  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Maria Rosander (SD) och Ehsan Nasari (C) 
yrkar avslag till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller beslutet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet 
och trivsel överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Vi står 
också fortsatt fast vid vårt nej till den kraftiga utbyggnaden i södra Uppsala och vi vill ta 
fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala, och då ser vi också framför oss ett 
annat reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Den resandeprognos som har 
presenterats är baserad på en utbyggnad av de sydöstra stadsdelarna som vi inte står 
bakom.  
Moderaterna vill se en långsiktigt hållbar utveckling av Uppsala. När vi bygger nytt ska vi 
ta hänsyn till befintlig bebyggelse och säkerställa att det som byggs efterfrågas av såväl 
dagens uppsalabor som framtidens kommuninvånare. Nackdelarna med att bygga 
spårväg i Uppsala är många. Det är dyrt, oflexibelt och innebär stora ingrepp i 
stadsmiljön. Då vi helt vill avbryta projektet Uppsala spårväg säger vi också nej till 
köpeavtalet för en spåvagnsdepå. 
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Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är emot spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra 
delarna av staden. En större del av samhällsutbyggnaden bör flyttas till de prioriterade 
tätorterna och till landsbygden. Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. 
BRT är både billigare och ett mer anpassningsbart system utefter den faktiska 
efterfrågan på kollektivtrafik som kommer behövas i staden. En efterfrågan som är 
väldigt oklar på grund av osäkerheten i befolkningsprognoser och andra 
samhällstrender. Kommunen befinner sig i en ekonomisk lågkonjunktur med svag 
byggmarknad och stigande priser. Vi ser med oro på de risker som styrets framtunga 
investeringar i sydöstra Uppsala innebär i de fall delmoment försenas eller hamnar i 
obalans med övriga infrastrukturella förutsättningar och behov. Med vår politik blir 
exploateringen av sydöstra Uppsala betydligt mindre och linjedragningen av 
kapacitetsstark kollektivtrafik begränsad till där den behövs som mest. Vi vill bygga ut 
Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som 
strävar efter att försämra framkomligheten för biltrafiken, räddningstjänst och 
transporter. Vi behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på 
lika villkor, spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och 
framkomlighet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kollektivtrafiken i Uppsala behöver utvecklas, men investeringar i kollektivtrafik måste 
dels göras mer skalbart utifrån nuvarande omvärldsläge och dels lösa befintliga 
trafikbehov i första hand. Centerpartiet stödjer införandet av elbussar som kör i separata 
körfält, så kallad Bus Rapid Transit (BRT). Vi motsätter oss dock planerna på att bygga en 
spårväg, särskilt tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget inklusive 
Ultunabron, bör stoppas. De stora investeringar som föreslås för denna sträcka 
motsvarar inte de behov som kan förutses i området runt nya Södra station de närmaste 
åren och riskerar dessutom att skada viktiga naturvärden. Att låsa in stora resurser i en 
spårvagnsdepå i det föreslagna östliga läget i Nåntuna istället för ett västligt läge är 
problematiskt då det förutsätter att Ultunalänken, den mest kritiserade sträckningen av 
spårvägsprojektet, uppförs. 
Centerpartiet menar att vi istället bör fokusera på att utveckla kollektivtrafiken i hela 
kommunen. Vi vill förstärka kapaciteten till områden som Gränby och Stenhagen, där 
behoven redan idag är stora och kommer att öka ytterligare när den nya 
badanläggningen öppnas nästa år. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att kommunen säljer mark till Region Uppsala till marknadsmässigt pris är inget som 
Kristdemokraterna har något att invända mot. 
I det här fallet är dock bakgrunden att det ska uppföras en spårvägsdepå på området. I 
konsekvens med att vi inte vill att det ska byggas varken spårväg, bro över Fyrisån eller 
spårvägsdepå yrkade vi avslag på förslaget. 
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Särskilt yttrande 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att val av fordonstyp för depån inte ska avgöras 
förrän Uppsala kommun och Region Uppsala vet om bron vid Ultuna får byggas. 
Eftersom osäkerheterna om en Ultunalänk kommer att få byggas är det oansvarigt av 
både Region Uppsala och Uppsala kommun att bygga denna depå i nuläget. 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 67  

Instruktion till röstombud vid årsmöte 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet 
KSN-2024-03403 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att instruera kommunens röstombud vid årsmöte den 7 mars 2025 i 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet i enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är efter beslut i kommunfullmäktige 27 februari 2023 § 42 medlem i 
föreningen Platssamverkan Gränby Kvarngärdet. Vid samma sammanträde beslutades 
att utse kommunens röstombud § 45.  

Kommunstyrelsen ska årligen ge instruktion till kommunens röstombud. Årsmöte för 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet hålls den 7 mars. Kommunstyrelsen föreslås 
besluta att röstombudet ska rösta i enlighet med instruktion (bilaga 1). 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 55 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2025 
• Bilaga 1, Instruktion till röstombud för årsmöte Platssamverkan Gränby 

Kvarngärdet 7 mars 2025 
• Bilaga 2, Kallelse  
• Bilaga 3, Verksamhetsberättelse och bokslut 2024 
• Bilaga 4, Revisionsberättelse 
• Bilaga 5, Medlems- och serviceavgifter 2025 
• Bilaga 6, Verksamhetsplan 
• Bilaga 7, Valberedningens förslag till styrelse och revisor samt förslag till 

valberedning 
• Bilaga 8, Stadgar 
• Bilaga 9. Inbjudan till årsmötet i Platssamverkan Gränby Kvarngärdet 7 mars 

2025 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 68  

Instruktion till röstombud vid årsmöte 
Platssamverkan Gottsunda Valsätra 3 april 
2025 
KSN-2024-03404 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att instruera kommunens röstombud vid årsmöte den 3 april 2025 i 
Platssamverkan Gottsunda Valsätra i enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är efter beslut i kommunfullmäktige 27 februari 2023 § 43 medlem i 
föreningen Platssamverkan Gottsunda Valsätra. Vid samma sammanträde beslutades 
att utse kommunens röstombud § 46.  

Kommunstyrelsen ska årligen ge instruktion till kommunens röstombud. Årsmöte för 
Platssamverkan Gottsunda Valsätra hålls den 3 april. Kommunstyrelsen föreslås 
besluta att röstombudet ska rösta i enlighet med instruktion (bilaga 1).  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 56 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2025 
• Bilaga 1. Instruktion till röstombud Årsmöte 3 april 2025 Platssamverkan 

Gottsunda Valsätra 
• Bilaga 2. Dagordning för årsmöte 2025 Platssamverkan Gottsunda Valsätra  
• Bilaga 3. Verksamhetsberättelse 2024 Platssamverkan Gottsunda Valsätra 
• Bilaga 4. Årsredovisning Platssamverkan Gottsunda Valsätra 240101-241231 
• Bilaga 5. Revisionsberättelse Platssamverkan Gottsunda Valsätra 2024 
• Bilaga 6. Resultatrapport Platssamverkan Gottsunda Valsätra 2024 
• Bilaga 7. Balansrapport Platssamverkan Gottsunda Valsätra 2024 
• Bilaga 8. Medlems- och serviceavgifter 2025, styrelsens förslag 
• Bilaga 9. Årsbudget 2025 Platssamverkan Gottsunda Valsätra 
• Bilaga 10. Verksamhetsplan Platssamverkan Strategi 2025-2027 
• Bilaga 11. Valberedningens förslag Platssamverkan Gottsunda Valsätra 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 30 (70) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 69  

Finansrapport 1 januari - 31 december 2024 
KSN-2024-00187 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 31 december 2024. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 31 december 2024 och huruvida den har 
bedrivits i enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer. Varje månad 
sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. Dessa 
månadsrapporter återfinns i bilaga 1–12. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 57 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 5, Finansrapport per maj 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 6, Finansrapport per juni 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 7, Finansrapport per juli 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 8, Finansrapport per augusti 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 9, Finansrapport per september 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 10, Finansrapport per oktober 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 11, Finansrapport per november 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 12, Finansrapport per december 2024, Uppsala kommunkoncern 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att en plan för hur låneskulden kan minskas tas fram. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag och avslag till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Låneskulden i Uppsala kommun är hög och fortsätter att öka, under förra året ökade den 
<med över 800 miljoner. En ökad låneskuld slår inte bara hårt mot dagens uppsalabor 
utan även mot framtida generationer. För att denna utveckling inte ska fortsätta vill vi se 
en plan för hur låneskulden kan minska framöver. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen måste intensifiera sitt 
effektiviseringsarbete och ännu kraftfullare dra ner på planerade investeringar. Vi anser 
också att kommunens konsolidering av bolag, samt avveckling av onödiga bolag, måste 
genomföras skyndsamt. En kraftigt förändrad befolkningsprognos, räntor som åter ökar, 
inflationsvarningar som åter ljuder samt en mycket orolig geopolitik borde räcka för att 
inse att den ekonomiska hållbarheten kraftfullare måste säkras. Det intensifierade 
handelskriget leder till att både inflationen ökar och att marknadsräntorna stiger. 
Nu ska också Försvaret kraftigt stärkas vilket mycket påtagligt kommer att minska 
statens resurstillskott till kommunala verksamhet.  
Mer än tidigare är det ansvarslöst att Uppsala kommun, tillsammans med Region 
Uppsala, fortsätter att ta mycket stora ekonomiska risker i ett spårvägsprojekt som är 
onödigt, omodernt och mycket riskfyllt. Det gör inte kommunens ekonomiska hållbarhet 
tryggare. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 70  

Avsiktsförklaring att stärka Stockholm-
Uppsalaregionens gemensamma kluster för 
life science 
KSN-2024-01748 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta avsiktsförklaring om att stärka Stockholm-Uppsalaregionens 
gemensamma kluster för life science i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Ärendet avser en avsiktsförklaring att stärka Stockholm-Uppsalaregionens 
gemensamma kluster för life science. Initiativet kommer från Region Uppsala och 
Region Stockholm och syftar till att tillsammans med regionens huvudintressenter 
inom näringslivet, akademin och den offentliga sektorn bygga upp ett långsiktigt och 
strategiskt samarbete. Målet är att stärka life science-klustrets kompetens, kapacitet 
och konkurrenskraft både nationellt och internationellt.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 58 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 februari 2025 
• Bilaga 1, avsiktsförklaring att stärka Stockholm-Uppsalaregionens 

gemensamma kluster för life science 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Life Science är ett prioriterat forsknings- och affärskluster för Uppsala kommun. Att 
stärka detta klusterarbete genom ett starkare samarbete med Stockholm är mycket bra. 
Sverige är fortfarande en per capita stor industrination men ett litet land där klokt 
samarbete är nödvändigt för att matcha konkurrenter i betydligt folkrikare länder. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 71  

Julmarknad vid vintertorg 2025-2027 
KSN-2025-00181 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att arrangera och vidareutveckla julmarknad i Uppsala city 2025–2027. 

Sammanfattning 

För att främja en levande och attraktiv stadskärna, skapa aktivering och öka flöden 
föreslås kommunstyrelsen avsätta medel för att arrangera och vidareutveckla en 
julmarknad i Uppsala city i december 2025 - 2027. 

Julmarknaden genomförs i samverkan mellan Uppsala kommun, Destination Uppsala 
AB och Uppsala Citysamverkan under en för näringslivet viktig period. Även 
Uppsalabor och besökare från andra kommuner är målgrupper. Julmarknaden ska 
samspela med redan avsatta resurser för utveckling av vintertorg. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 59 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 februari 2025 
• Uppföljning Uppsala historiska julmarknad 2024 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(1) att det säkerställs att julmarknaden inte infaller samma helg som annan julmarknad i 
kommunen. 
(2) att i samband med julmarknaden sänka parkeringsavgifterna i innerstadens 
parkeringshus med 50%. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP)yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag och avslag till Maria Rosanders (SD) yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkanden mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är viktigt att kommunen säkerställer att denna julmarknad inte infaller samma helg 
som annan julmarknad i kommunen. Vi ska självfallet inte konkurrera med ideella eller 
privata initiativ. Det är även viktigt att underlätta för bilburna besökare. I dagsläget är 
det alldeles för få prisvärda parkeringsmöjligheter. Kommunen bör därför sänka 
parkeringsavgifterna i innerstaden i samband med denna julmarknad. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna älskar julmarknader. Vi anser dock inte att kommunen ska driva 
sådana marknader i egen regi till en kostnad av 1,1 miljoner kronor. Det bör i stället 
undersökas vilka andra aktörer som kan vara intresserade, och koordineras med 
julmarknader som redan arrangeras, exempelvis den som Uppsala länsmuseum 
anordnar vid samma tid som den nu planerade på St Eriks torg. 
Som vi ser det är syftet med vintertorg och sommargator att på sikt få bort bilarna från 
exempelvis St Eriks- och Fyris torg, och från gatorna längs ån och i Uppsalas historiska 
centrum. 
Som det är idag är tillgängligheten för tillresande med buss och bil helt undermålig. Det 
finns (nästan) inga parkeringar för turistbussar, och det är väldigt ont om 
parkeringsplatser nära Uppsalas historiska centrum. Dessutom ser nu även 
vänstermajoriteten till att MINSKA antal platser genom att ta bort parkeringar i 
Odinslund och på Österplan. I området finns Uppsala Domkyrka, Sveriges rikshelgedom 
och flera andra viktiga besöksmål, exempelvis det nyligen återöppnade muséet 
Gustavianum, förutom restauranger och handel. Det måste vara möjligt att ta sig till 
dessa mål och hitta en parkering för sin bil (eller buss). Dessa lösningar måste till, INNAN 
man fortsätter att stänga av parkeringar och gator. 
En julmarknad skulle kunna placeras i exempelvis Odinslund, på Riddartorget och längs 
Biskopsgatan för att undvika att ta lika många parkeringsplatser i anspråk.  
Allt detta sammantaget gjorde att vi yrkade avslag på förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi är positiva till projekt och idéer som utvecklar centrala Uppsala. Julmarknaden var ett 
trevligt inslag i julhandeln och bidrog till besöksnäringen. Det är bra att utvecklingen 
inför fortsättningen har skett tillsammans med näringslivet och Citysamverkan. Det är 
viktigt att arrangemanget blir så bra som möjligt för uppsalaborna och våra lokala 
näringsidkare.  
I utvärderingen noterade vi behovet av framkomlighet och bristen på lättillgängliga 
parkeringsplatser och hoppas att detta kommer att lösas. Det är viktigt att uppsalabor 
från hela kommunen och inresande besökare lätt ska kunna ta sig till marknaden och ta 
vara på dess utbud, och då behövs det möjlighet att komma dit med bil.   
Likt när beslutet togs senast är vi frågande till den höga kostnaden, det är förståeligt att 
behövs viss marknadsföring men 300 000 i marknadsföring är väldigt mycket pengar. 
Vidare är vi inte övertygade om att kommunen behöver vara arrangör för eventet men i 
dagsläget är vi glada för alla evenemang som bidrar till ett mer levande city. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsalas historiska julmarknad på St Erikstorg är ett mycket lyckat koncept som berikar 
staden vintertid med en levande mötesplats och stärker stadskärnans attraktivitet. När 
marknaden arrangerades för första gången i december 2024 lockade den hela 30 000 
besökare under en enda helg. Julmarknaden blev både ett uppskattat inslag i 
stadsbilden för uppsalaborna och lockade flera besökare från andra kommuner. Detta är 
ett utmärkt exempel på den genomslagskraft som uppstår när arrangemang genomförs i 
samarbete med Uppsala Citysamverkan. 
Centerpartiet är glada över att julmarknaden nu blir ett återkommande evenemang även 
2025-2027. Vi anser att det är av yttersta vikt att genomföra åtgärder så att ännu fler 
uppsalabor och utställare får ta del av marknadsplatsen. Julmarknaden bör därför på 
sikt utvidgas till att även omfatta området vid Fyristorg och genomföras under fler helger. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att stärka Uppsalas besöksnäring är en prioriterad del av Uppsala kommuns 
Näringslivsprogram och därtill kopplad handlingsplan. Inte minst med tanke på hur 
framgångsrik julmarknaden på S:t Eriks torg blev julen 2024 är detta en bra satsning för 
att bidra till att besöksnäringen i Uppsala stärks samt att skapa fler uppskattade 
arrangemang för oss Uppsalabor i city. Det är viktigt att kommunen erbjuder många fler 
liknande händelser som i huvudsak sköts av ideella föreningar och privata företag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 72  

Deltagande på studieresa med STUNS augusti 
2025 
KSN-2025-00246 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens ordförande och kommunstyrelsens andre vice 
ordförande bereds möjlighet att delta på STUNS studieresa till Helsingfors 27–
28 augusti 2025. 

Sammanfattning 

Den 27–28 augusti 2025 anordnar STUNS, Stiftelsen för samverkan mellan 
universiteten i Uppsala, näringsliv och samhälle, en studieresa för styrelsen och 
ledningsgruppen till Helsingfors, Finland. Syftet med resan är att närmare studera 
Helsingfors innovationsekosystem, hur de samverkar mellan akademi, näringsliv och 
samhälle samt hur man i Helsingfors arbetar kring hållbar stadsutveckling. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 60 
• Tjänsteskrivelse daterad den 7 februari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att Uppsala kommun bör ha en återhållsam linje när det gäller resor. 
I oktober 2024 reste kommunstyrelsens arbetsutskott på en studieresa. I april planeras 
ytterligare en resa till Belgien för ett nytt studiebesök och i september kommer 
kommunstyrelsens presidium att resa till Nordamerika för en delegationsresa. Nu ska 
även en studieresa genomföras med Citysamverkan till Malmö i maj och ännu en 
studieresa med STUNS i augusti till Helsingfors. Även om dessa resor har olika syften, 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

anser vi att det inte är en rimlig prioritering av kommunala medel. Dessutom är det 
problematiskt att det inte finns en övergripande planering av kommunstyrelsens 
studieresor under ett år för att säkerställa rätt prioritering bland dessa. 
Vi anser att cirka en studieresa till utlandet per år för kommunens förtroendevalda 
ledning kan vara en försvarbar nivå. Eftersom denna resa redan är planerad och 
åtgärder redan har vidtagits, yrkar vi inte på avslag utan väljer att avstå från att delta i 
beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 73  

Studieresa med Uppsala City 2025 
KSN-2025-00247 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott, ordförande i plan-och 
byggnadsnämnden respektive gatu- och samhällsmiljönämnden erbjuds 
möjlighet att delta på studieresa till Malmö, tillsammans med Uppsala 
Citysamverkan AB den 21–23 maj 2025. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Uppsala Citysamverkan AB genomför årligen 
omvärldsbevakning i enlighet med samarbetsavtalet mellan Uppsala kommun och 
Uppsala Citysamverkan AB. Som en del av omvärldsbevakningen 2025 planeras en 
resa till Malmö för att studera stadsutveckling, med särskilt fokus på innerstadens 
attraktivitet, mobilitet och tillgänglighet.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 61 
• Tjänsteskrivelse daterad 31 januari 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att samtliga gruppledare i kommunstyrelsen skall få delta på studieresan. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är viktigt att kommunen säkerställer att denna julmarknad inte infaller samma helg 
som annan julmarknad i kommunen. Vi ska självfallet inte konkurrera med ideella eller 
privata initiativ. Det är även viktigt att underlätta för bilburna besökare. I dagsläget är 
det alldeles för få prisvärda parkeringsmöjligheter. Kommunen bör därför sänka 
parkeringsavgifterna i innerstaden i samband med denna julmarknad. 

Särskilt yttrande 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att Uppsala kommun bör ha en återhållsam linje när det gäller resor. 
I oktober 2024 reste kommunstyrelsens arbetsutskott på en studieresa. I april planeras 
ytterligare en resa till Belgien för ett nytt studiebesök och i september kommer 
kommunstyrelsens presidium att resa till Nordamerika för en delegationsresa. Nu ska 
även en studieresa genomföras med Citysamverkan till Malmö i maj och ännu en 
studieresa med STUNS i augusti till Helsingfors. Även om dessa resor har olika syften, 
anser vi att det inte är en rimlig prioritering av kommunala medel. Dessutom är det 
problematiskt att det inte finns en övergripande planering av kommunstyrelsens 
studieresor under ett år för att säkerställa rätt prioritering bland dessa. 
Denna resa genomförs i ett viktigt samarbete med Citysamverkan, vilket gör den 
försvarbar att genomföra. Däremot vill vi betona behovet av att minska antalet 
studieresor för kommunledningen framöver. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
När planeringen för våren gjordes visade det sig att det skulle bli två utlandsresor för 
KSAU, en till Gent, Belgien, och en med Citysamverkan till Köpenhamn. Efter att vi påtalat 
detta i ett särskilt yttrande för Belgienresan har planerna för Köpenhamn lagts om så det 
blir en inrikesresa (till Malmö) i stället. Bra, då kan vi titta på de långa bussarna som går i 
Malmö och låta oss inspireras till hur vi inte behöver bygga spårväg i Uppsala. Troligen 
den första resan med KSAU till en stad utan spårväg sedan 2017. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Mycket bra att denna studieresa avser ett samhälle i Sverige. Valet av Malmö istället för 
Köpenhamn är positivt då vi får chansen att följa upp hur de upplever att 
MalmöExpressen fungerar för deras behov av kapacitetsstark kollektivtrafik. Givet SCBs 
senaste befolkningsprognoser för Uppsala kommun kommer lösningar liknande 
MalmöExpressen för kapacitetsstark kollektivtrafik räcka utmärkt fram till minst år 2050. 
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§ 74  

Skrivelse gällande behov av lagändring för att 
möjliggöra forskarutbyten och barns skolplikt 
KSN-2025-00537 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att överlämna skrivelse enligt ärendets bilaga 1 till regeringen gällande behov 
av lagändring för att möjliggöra forskarutbyten och barns skolplikt. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har tillsammans med Lunds kommun tagit fram en skrivelse till 
regeringen för att uppmärksamma en ny dom från Kammarrätten i Stockholm. Domen 
begränsar skolbarns möjlighet att följa med sina föräldrar på internationella 
forskarutbyten, trots att svensk utbildningskvalitet kan tillgodoses. Skrivelsen lyfter 
behovet av en översyn av lagen för att balansera barns rätt till utbildning med Sveriges 
behov av internationell forskningsmobilitet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 62 
• Tjänsteskrivelse daterad den 17 februari 2025. 
• Bilaga 1, förslag till skrivelse 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Eva Christiernin (S) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För Uppsala och universitetens attraktivt är det viktigt att det här problemet får en 
lösning och vi är positiva att kommunen tillskriver regeringen. Uppsala blir starkare av 
spetsforskare och det måste vi värna.  
Däremot vill vi påpeka att det är Uppsala kommun som överklagade kammarrättens 
beslut som gav det uppmärksammade fallet rätt. Det är inte hållbart att en del av 
kommunen inte vet vad den andra gör och pratar med olika röster och för olika åsikter. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna anser att Sverige ska vara en ledande forskningsnation med goda 
förutsättningar för internationellt forskarsamarbete. Den nya domen från Kammarrätten 
i Stockholm begränsar dock möjligheten för skolbarn att följa med sina föräldrar på 
internationella forskarutbyten, även i de fall där utbildningskvaliteten kan garanteras. 
Detta utgör ett hinder för Sveriges forskningsmobilitet och internationella 
konkurrenskraft. 
Liberalerna har alltid varit ett parti som står upp för forskning, kunskap och 
internationellt samarbete. Därför står vi bakom denna skrivelse och anser att det är 
avgörande att Sverige skapar förutsättningar för en rörlig och internationellt 
konkurrenskraftig forskarkår. Genom att förändra lagstiftningen kan Sverige fortsatt 
vara en attraktiv forskningsnation som värnar både utbildningskvalitet och internationell 
rörlighet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Skrivelsen är mycket viktig. Det är absurt att begränsa svenskt internationellt 
forskningsutbyte genom att hindra forskares barn att få gå i skolan i Uppsala. Fortsatt 
svensk konkurrenskraft kräver ett omfattande internationellt forskningsutbyte där 
tillfälliga perioder för forskarutbyten inte får stoppas.  
Det är också viktigt att Uppsala blir ännu bättre på att inkludera utländska forskare och 
deras familjer när de tillfälligt är en del av vårt lokalsamhälle. 
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§ 75  

Ersättning av hyreskostnad och godkännande 
av hyresavtal, kulturlokal, gamla Filmstaden 
KSN-2025-00146 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna hyresavtal mellan Uppsala Akademiförvaltning och Uppsala 
kommun, kommunstyrelsen enligt ärendets bilaga 1, samt 

2. att kommunstyrelsen under 2025 ersätter kulturnämnden för den del av 
hyreskostnaderna för vilken det saknas finansiering i nämndens budget. 

Sammanfattning 

Enligt kulturnämndens senast antagna lokalförsörjningsplan från 2024 fastslås behovet 
av att skapa nya mötesplatser för unga som inte är traditionella fritidsgårdar. Sedan 
tidigare finns en beslutad åtgärd om nya lokaler i centrala staden där 
ungdomskulturverksamhet kan bedrivas. Den beslutade åtgärden ska enligt 
lokalförsörjningsplanen genomföras under 2025. Godkännande av detta hyresavtal 
säkerställer att kommunstyrelsens beslutade åtgärd kan genomföras inom utsatt tid. 

Lämpliga lokaler i centrala och attraktiva lägen är sällan tillgängliga på 
fastighetsmarknaden. Då möjligheten att hyra en lokal på Fjärdingen 28:4 nu har 
uppenbarat sig, finns ett stort intresse från kulturnämnden och föreningslivet att 
använda platsen för kulturlivet. Målsättningen är att lokalen ska samnyttjas av 
kommunala verksamheter och föreningar, däribland Uppsala kulturskola, Fritid 
Uppsala, träffpunktverksamhet med inriktning på kulturskapande och kreativa möten 
samt studieförbund. Ett sådant samnyttjande av lokalen ligger även i linje med 
Uppsala kommuns övergripande uppdrag att öka samnyttjandet av kommunala 
lokaler och anläggningar. 

Då kulturnämnden saknar finansiering för en del av hyreskostnaderna i sin budget för 
år 2025 ersätter kommunstyrelsen kulturnämnden för den del som det saknas täckning 
för. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 63 
• Tjänsteskrivelse daterad den 25 januari 2025 
• Bilaga 1, Hyresavtal nr 3206-2032 
• Bilaga 2, Kartbild 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Maria Rosander (SD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Linda Eskilsson (MP), Tobias Smedberg (V), Erik Pelling (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi ser positivt på att Ungdomens hus kan samlokaliseras med andra kulturverksamheter, 
det skapar nya möten och skapar större nytta för skattepengarna.  
Moderaterna röstade avslag till ärendet eftersom det tydligt framgår att denna kostnad 
inte finns medräknad i årets mål och budget, d.v.s. pengarna för detta finns inte. 
Samtidigt är kostnaden väldigt hög och hyresavtalet är väldigt långt. Underlaget inför 
beslutet har mycket att önska, t.ex. presenterades inga jämförelser med andra lösningar 
och ingen jämförelse med tidigare avtal. Det är inte heller specificerat vilka verksamheter 
som ska eller skulle kunna flytta hit vilket gör att vi egentligen inte vet vad vi fattar beslut 
om.  
Samtidigt som kommunen tecknar detta avtal finns det andra fastigheter i kommunens 
bestånd som inte har övervägts när lokaliseringen skulle beslutas vilket är ännu en 
anledning till att vi är mot förslaget till beslut. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala kommun ska inte vara en finansiär av våldsbejakande extremism. Det är 
oroväckande att styret motiverar hyresavtalet utefter behovet av att erbjuda Ungdomens 
hus en ny verksamhetslokal. Ungdomens hus lever inte upp till kommunens 
bidragskriterier då det är en politisk organisation med odemokratiska värderingar. Vi har 
presenterat belägg efter belägg som alltid pekar på vänsterextremism, ändå ignoreras 
detta av styret. Vi kan tillägga att Ungdomens hus regelbundet samorganiserat 



Sida 45 (70) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

aktiviteter tillsammans med våldsbejakande Syndikalistisk ungdom (SUF), bland annat 
genom självförsvarskurser, bokbord och graffitiworkshops. På sociala medier 
uppmuntrar SUF Uppsala till att mörda poliser. En organisation som alltså 
återkommande fått hålla aktiviteter i kommunens lokaler tillsammans med 
skattefinansierade Ungdomens hus. Detta är bara ett av många liknande exempel på 
tvivelaktiga aktiviteter som Ungdomens hus ägnar sig åt. Vad gäller hyresavtalet för 
samlokalisering av kulturverksamhet bör kommunen välja ett billigare alternativ med 
lägre hyror. En hyra på 3,5 miljoner per år är ett enormt slöseri med skattemedel. Det 
finns andra alternativa lokaler som inte nödvändigtvis behöver vara i stadskärnan. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Hyresavtalet förbinder kommunen att betala cirka 3-4 miljoner kronor årligen i 10 år, 
utan att det har förankrats i relevanta nämnder eller föregåtts av en längre utredning. 
Det har kommit som ett plötsligt initiativ på dagordningen för kommunstyrelsens 
arbetsutskott samtidigt som det lanserades i media. Kommunstyrelsen ska alltså 
plötsligt kunna få fram cirka 1,7 miljoner kronor ur sin budget för att bekosta stora 
kulturlokaler och centralisera flera av kommunens kulturverksamheter till en plats i 
innerstaden. 
Centerpartiet ser det som problematiskt att skynda igenom ett beslut som binder upp 
kommunen till kostnader motsvarande cirka 40 miljoner kronor över tio år, istället för att 
satsa på verksamheter i hela kommunen som är i akut behov av ekonomiskt tillskott. Med 
detta belopp skulle vi kunna säkerställa full finansiering av kommunens kvinnojourer, 
utökad närvaro av studieförbunden i olika delar av kommunen eller behålla fler bibliotek 
i drift. När mer pengar skulle tillskjutas till Uppsala kvinnojour avslogs detta i 
kommunstyrelsen med argumentet att vi inte skulle täcka andra nämnders kostnader. 
Nu när kultur-, idrotts- och fritidsförvaltningen saknar täckning för kulturlokaler, går det 
plötsligt att ta en obudgeterad extrakostnad. 
Behovet av dessa lokaler är inte heller tydligt motiverat när det finns andra verksamheter 
med central lokalisering, såsom Grand. Den presenterade förundersökningen om 
lokalernas lämplighet berör inte viktiga frågor om eventuell ombyggnad och höga 
ljudnivåer, vilket måste hanteras innan ett beslut fattas för att undvika en situation 
liknande Samariterhemmet. Dessutom har inte kommunens förhållningssätt till de 
föreningar som ska bruka lokalen presenterats. Det måste finnas tydlighet om hur denna 
typ av stöd i form av verksamhetslokaler tilldelas föreningar rättvist. Centerpartiet 
reserverar sig därför mot detta hyresavtal då ärendet inte beretts tillräckligt väl och 
dessa medel behövs för andra insatser för att tillgängliggöra kultur i hela kommunen. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Då mer pengar skulle tillskjutas till Uppsala kvinnojour avslogs detta i kommunstyrelsen 
med argumentet att vi inte skulle gå in och täcka andra nämnders kostnader. Men nu, då 
kulturnämnden saknar täckning för kulturlokaler, ja då passar det bra för 
kommunstyrelsen att ta en obudgeterad extrakostnad. 
Vi vill dra in bidraget till Ungdomens hus, och då är det inte befogat att gå in i detta 
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hyresavtal. Om Uppsala kulturskola behöver flytta finns det säkert bättre lämpade och 
billigare lokaler någon annanstans. 
Därför yrkade vi avslag på förslaget. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna är positiva till att kommunen skapar nya möjligheter för ungdomskultur i 
centrala Uppsala. Den lediga lokalen i gamla Filmstaden kan bli ett efterlängtat centrum 
för kreativa aktiviteter där föreningar och kommunala verksamheter samverkar. Vi 
betonar dock vikten av en ansvarsfull ekonomi där kostnader som inte ryms i 
kulturnämndens budget måste lösas inom ramen för kommande budgetar. 
Samnyttjande av lokalen är avgörande för att nyttja resurserna fullt ut och säkerställa en 
levande verksamhet som stärker ungas delaktighet och personliga utveckling. Särskilt 
viktigt är att erbjuda alternativ för dem som inte lockas av traditionella fritidsgårdar. 
Liberalerna vill se en långsiktigt hållbar lösning, ekonomisk disciplin och brett samarbete 
för att skapa en attraktiv, central mötesplats där ungdomskulturen kan blomstra. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är utmärkt att använda fastigheten Kaniken för många verksamheter som bidrar till 
att stärka inkluderingen samt till citys attraktivitet. Rätt organiserat blir detta en lätt 
tillgänglig samlingspunkt för både ungdomar och äldre från alla delar av Uppsala 
kommun. Kommunen måste ställa höga krav på enskilda och föreningar som ska få 
utnyttja denna lokal. Föreningar som får möjligheten att utnyttja lokalen måste följa 
uppsatta ordningsregler och de ska med fördel inkludera att de själva ska bidra till 
städning och god ordning i övrigt. Även krav på senaste tid för lokalutnyttjande måste 
ingå i ordningsreglerna. Ordningsreglerna måste också löpande följas upp av kommunen 
och om de inte följs måste det leda till kännbara konsekvenser för de organisationer som 
genom kommunen får tillgång till dessa mycket attraktiva lokaler. 
Kaniken måste bli en samlingsplats över generationsgränser med olika 
aktivitetserbjudanden. ”Ungdomens hus” delen av Kaniken får inte blir ett tillhåll för 
någon särskild ungdomsgrupp. I organisering av den fastighet kommunen hyr måste det 
säkerställas vilka verksamheter som får ansvar för olika ytor. Med fördel kan fastigheten 
inkludera en träffpunkt för äldre för att stimulera till gränsöverskridande 
generationsutbyten. 
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§ 76  

Yttrande över laglighetsprövning av Uppsala 
kommuns VA-taxa. 
KSN-2024-03679 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, bilaga 1, samt att yttrandet skickas till 
förvaltningsrätten i Uppsala. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges beslut den 4 november 2024, § 231, om antagande av 
kommunens VA-taxa har överklagats och kommunen har förelagts att svara på 
överklagandet. Klaganden har i sitt överklagande framfört dels att legala formkrav inte 
följts i samband med beslutet, dels att taxans konstruktion i sig bryter mot lag.  

I förslaget till yttrande yrkar kommunen att överklagandet ska lämnas utan bifall och 
som skäl för det anförs att det inte föreligger någon omständighet som utgör grund för 
att fullmäktiges beslut ska upphävas. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2025 
• Bilaga 1, förslag till yttrande, jämte bilagor 
• Bilaga 2, överklagan 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 77  

Uppsikt över den kommunala verksamhet som 
bedrivits i bolagsform under 2024 och 
instruktion till ägarombud 
KSN-2025-00499 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att återremittera ärendet. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt över den verksamhet som bedrivs i de kommunala 
bolagen och ska årligen ta ställning till om den verksamhet som bedrivits varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  

Kommunstyrelsen ska även lämna instruktion till ägarombuden om hur de ska rösta på 
bolagens kommande årsstämmor den 2 april. Till grund för instruktionen ligger den 
auktoriserade revisorns avlämnade revisionsberättelse. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 28 februari 2025 
• Bilaga 1, Sammanställning av Uppsala kommuns helägda bolag 
• Bilaga 2, Bolagsstyrningsrapporter från de helägda kommunala bolagen  
• Bilaga 3, Uppföljning av ägardirektiv och ägaridé för bolagen i 

stadshuskoncernen 
• Bilaga 4, Uppföljning av ägardirektiv för bolagen i exploateringskoncernen 
• Bilaga 5, Lekmannarevisorernas granskningsrapporter för de helägda 

kommunala bolagen  
• Bilaga 6, Årsredovisningar och revisionsberättelser för de helägda kommunala 

bolagen  
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Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD), yrkar 
(1) att ge ägarombudet för Uppsala Stadsteater AB instruktion att vid den kommande 
årsstämman rösta emot beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen och verkställande 
direktören. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(2) att kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra åt kommunledningskontoret 
att genomföra en översyn av omfattningen och inriktningen av de kommunala bolagens 
revisionsuppdrag, med särskilt fokus på att säkerställa en tillräcklig granskning av intern 
styrning, ekonomisk kontroll och efterlevnad av ägardirektiv. Vid behov ska förslag till 
förändrade krav i upphandling av revisorer för bolagen tas fram, i syfte att stärka 
kontrollen och minska risken för att allvarliga ekonomiska avvikelser inte upptäcks i tid. 
Resultatet av översynen ska redovisas för kommunstyrelsen 

Jennie Claesson (L) yrkar 
(3) att kommunstyrelsen tar in en oberoende juridisk utredning. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) och Jonas Segersam (KD) yrkande 
(1). 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att ärendet 
återremitteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras yrkande om återremiss mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det som skett hos Stadsteatern är väldigt allvarligt. För att fatta rätt beslut om 
fortsättningen är det nödvändigt att all information kommer upp på bordet för att det 
ska gå att dra avvägda slutsatser och ta rätt beslut. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att det är oerhört allvarligt att misskötsel av ett kommunalt bolag 
har lett till en kostnad på cirka 37 miljoner kronor som ska bekostas av skattebetalarna. 
Ansvar måste utkrävas från de som bär det yttersta ansvaret för bolagets ekonomiska 
förvaltning, nämligen styrelsen och VD. Vi anser därför att det är positivt att frågan har 
återremitterats så att ansvarsfrågan kan utredas grundligt. 
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De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att 37 miljoner kronor ”försvunnit” i Uppsala Stadsteater AB är mycket allvarligt. Det är i 
sådana situationer nödvändigt med en extern granskning, och den har dels gjorts av 
revisorerna (dels de förtroendevalda och dels de auktoriserade i PwC) och kommer nu 
även att göras av polisen. Ansvaret kan från ägarens sida enbart utkrävas av styrelse och 
VD och det är bra att vi nu kan fundera på hur detta görs. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna ser med stor oro på de oegentligheter som uppdagats och det är 
anmärkningsvärt att något liknande kan ske inom ett kommunalt bolag. Det visar tydligt 
behovet av stärkt insyn, ekonomisk kontroll och efterlevnad av ägardirektiven. För att 
ytterligare säkerställa transparens och ansvarsutkrävande anser vi att en oberoende 
juridisk utredning bör tillsättas. En sådan utredning kan identifiera brister i 
bolagsstyrningen och föreslå åtgärder för att förhindra liknande händelser i framtiden. Vi 
ser detta som ett viktigt steg för att stärka förtroendet för kommunens bolag och 
säkerställa att skattemedel används på ett ansvarsfullt sätt. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
I stort bedrivs Uppsala stadshus AB och dess dotterbolag mycket professionellt och 
levererar på sina ägardirektiv och andra ägaruppdrag. Under 2024 har det dock 
uppdagats att Uppsala stadsteater AB inte drivit sin verksamhet inom givna ekonomiska 
ramar.  
Det är anmärkningsvärt att Uppsala Stadsteaters tidigare ledning under 2023 arbetat 
fram en budget som de borde ha insett inte skulle kunna genomföras inom given 
ekonomisk ram. Ökade hyreskostnader, ökad personalbemanning och planerna för 2024 
med rekordmånga teaterproduktioner borde varit varningsklockor som redan under 
budgetarbetet skulle ha aktiverat ett åtgärdsprogram.  
I revisionsberättelsen för Uppsala stadsteater AB får både styrelsen och bolagsledningen 
skarp kritik men föreslås ändå få ansvarsfrihet. Det är viktigt att kommunen som ägare är 
tydlig med att vi kräver professionell styrning och ledning av våra bolag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 78  

Revidering av bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda 
KSN-2024-03266 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att revidera bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda i Uppsala kommun OPF-KL18 gällande kapitel 3 § 
5 pensionsavgifter i enlighet med ärendets bilaga 1, samt 

2. att det reviderade regelverket OPF-KR25 gäller från och med 1 
januari 2025. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. att följa efterlevnaden av reglerna för omställningsstöd, samt 
4. att Uppsala kommun tillskriver SKR att vid nästa revidering av 

bestämmelserna om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda verka för att även första årets utbetalning av 
omställningsstöd samordnas med förvärvsinkomster. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har vid sammanträde den 18 
oktober 2024 beslutat att anta revideringar i OPF-KL18 gällande kapitel 3 § 5 
pensionsavgifter och att det reviderade regelverket byter namn till OPF-KR25. 
Regelverket innehåller bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda. 

Revideringen medför att pensionsavgifterna, som beräknas i procent på den 
förtroendevaldes pensionsgrundande inkomst, höjs från 4,5 procent till 6 procent.  

Arvodesberedningen har vid sammanträde den 13 februari 2025 föreslagit 
kommunfullmäktige att revidera Uppsala kommuns regelverk gällande 
förtroendevaldas pensioner i enlighet med SKR:s förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 mars 2025 § 64 
• Tjänsteskrivelse daterad den 19 februari 2025 
• Bilaga 1, förslag till bestämmelser om omställningsstöd och pension till 

förtroendevalda i Uppsala kommun OPF-KR25 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att Uppsala kommun tillskriver SKR att vid nästa revidering av bestämmelserna om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda verka för att även första årets 
utbetalning av omställningsstöd samordnas med förvärvsinkomster. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Varje skattekrona ska behandlas med respekt för skattebetalarna och därför är det 
väldigt viktigt att vi säkerställer att pengarna går till rätt saker. Att personer som får 
omställningsstöd fortsätter få det trots att de har en lön är ett tydligt exempel på sådant 
som skattepengar inte ska gå till. Det behövs en reformering av de regler som finns idag, 
och vi anser att det bästa sättet att få till ett nytt och bättre system är att det arbetas in i 
SKR:s rekommendationer. Därför är vi glada att vårt yrkande gick igenom. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt med ett omställningsstöd för förtroendevalda, men villkoren måste vara 
rimliga. Att intjänade inkomster inte dras av från omställningsstödet första året är inte en 
rimlig princip och något Centerpartiet anser borde ändras.  
Därför är vi positiva till vårt bifallna yrkande om att Uppsala kommun tillskriver SKR att 
vid nästa revidering av bestämmelserna om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda verka för att även första årets utbetalning av omställningsstöd 
samordnas med förvärvsinkomster. På detta sätt säkerställer vi legitimiteten av de 
omställningsstöd som faktiskt behövs. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att samordning av inkomster direkt ska 
tillämpas för politiker som kan utnyttja ett ekonomiskt omställningsstöd. Det är moraliskt 
illaluktande om Uppsala kommun tillåter att skattebetalarna ska finansiera ett 
omställningsstöd om den med sådan rätt får ett nytt uppdrag som ger ett arvode eller en 
lön. Det är rimligt att om lönen understiger omställningsstödet kan den delen under den 
avtalade omställningsperioden kompenseras av skattekollektivet. UP yrkar att i kapitel 2 
§6 ta bort ordet ”inte” så att förvärvsinkomster samordnas. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 79  

Ändringsavtal 1 till Medfinansieringsavtal Fyra 
spår Uppsala avseende järnvägsplan Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation 
KSN-2022-02108 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna Ändringsavtal 1 till Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala 
avseende delen Söder Bergsbrunna – Uppsala Centralstation i enlighet med 
ärendets bilaga 1,  

2. att delegera till kommunstyrelsen att vid behov göra mindre justeringar i 
avtalet, samt 

3. att godkänna att stadsbyggnadsdirektören undertecknar genomförandeavtal 
som ligger inom ramen för beslutad medfinansiering. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Region Uppsala har tillsammans med regeringen den 
18 december 2017 tecknat en överenskommelse (”Fyrspårsavtalet”) avseende 
utbyggnad av järnvägen mot Stockholm, ett nytt stationsläge i Bergsbrunna 
(Uppsala S), bostadsbyggande i Bergsbrunna, Sävja, Södra staden och Gottsunda samt 
byggnation av kapacitetsstark kollektivtrafik mellan Uppsala S och Gottsunda centrum 
(Ultunalänken). 

Kommunen, Region Uppsala och Trafikverket ingick en avsiktsförklaring den 23 augusti 
2022 avseende samtliga planerade åtgärder på sträckan. 

Kommunen och Trafikverket ingick den 9 mars 2023 Medfinansieringsavtal Fyra spår 
Uppsala C-Uppsala S avseende finansieringen av samtliga planerade åtgärder på 
sträckan och Avtal om fördjupade utredningar (förprojektering) med anledning av 
tillägg inom järnvägsplanen Uppsala Söder Bergsbrunna—Uppsala Centralstation 
inom projekt Fyra spår Uppsala. 

Medfinansieringsavtalet reglerar finansieringen för samtliga åtgärder i 
järnvägsanläggningen som Uppsala kommun medfinansierar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Aktuellt ärende avser nödvändiga ändringar i medfinansieringsavtalet på grund av 
ändrade förutsättningar för järnvägsprojektets genomförande. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 12 februari 2025 § 8 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 februari 2024 
• Bilaga 1, Ändringsavtal 1 till medfinansieringsavtalet Medfinansiering Fyra spår 

Uppsala avseende delen Söder Bergsbrunna—Uppsala Centralstation 
• Bilaga 1.3, Principiell utformning av fordons-, gång- och cykelbro Vimpelgatan 
• Bilaga 1.5, Stationsutformning Uppsala Södra, östra sidan 
• Bilaga 1.9, Utökad tabell 1 
• Bilaga 1.10, Cykelstråk Bergsbrunna 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunstyrelsen behöver initiera en omförhandling av fyrspårsavtalet. Det är i både 
statens, regionens och kommunens intresse att säkerställa fyrspårsinvesteringen. Vi 
behöver inte bygga spårväg eller överexploatera sydöstra staden. Genom BRT kan vi 
lägga grunden för en både billigare och flexiblare kollektivtrafik. Det är viktigt att vi får till 
bostäder och kontor vid det nya stationsläget i Bergsbrunna så att platsen blir attraktiv. 
En betydande del av bostadsplaneringen bör däremot omfördelas till landsbygden och 
de prioriterade tätorterna för att förhindra en skadlig förtätning av de befintliga 
stadsdelarna i södra Uppsala. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya 
miljonprogram. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 80  

Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
KSN-2023-00494 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Landsbygdsprogram för Uppsala kommun i enlighet med ärendets 
bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att missivet tydligt anger att förslaget till landsbygdsprogram har 
kompletterats på flera punkter i enlighet med motiveringen till 
kommunfullmäktiges beslut om återremiss, samt 

3. att missivet förtydligar att landsbygdsprogrammet anger inriktning medan 
handlingsplanen, som kommunstyrelsen ska fastställa, innehåller åtgärder, 
indikatorer, uppföljningsformer och andra detaljer. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2024 § 39 att uppdra till 
kommunstyrelsen att revidera Landsbygdsprogram 2017–2023 och Handlingsplan för 
landsbygdsprogram 2022–2023 med särskilt fokus på utvecklingsområdena, och med 
ambitionen att förbättra samarbetet med regionen.  

Ett program och handlingsplan har tagits fram i samarbete mellan 
stadsbyggnadsförvaltningen och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 maj 2024 att remittera förslaget till alla nämnder 
och bolag samt till 46 externa aktörer bestående av föreningar, myndigheter och andra 
berörda. Allmänheten har också haft möjlighet att inkomma med synpunkter. 

Efter att kommunfullmäktige har antagit programmet kommer ärende om 
handlingsplan behandlas av kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2025  
• Bilaga 1, Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
• Bilaga 2, Redogörelse över inkomna remissyttranden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar 
(1) att under utvecklingsområde 2 ”Vitalt och inkluderande kulturliv samt idrotts- och 
fritidsaktiviteter i landsbygderna” lägga till en åtgärd kring allemansrätten. Det behövs 
information om allemansrättens fulla innebörd, såväl rättigheter som skyldigheter, 
(2) att under utvecklingsområde 3 ”Livskraftig kommersiell och offentlig service i 
samarbete” lägga till en åtgärd som kopplar mot delmålet om robust infrastruktur, som 
innebär prioriteringar för utbyggnad och styrning med företräde för samhällsviktiga 
verksamheter, 
(3) att under utvecklingsområde 3 ”Livskraftig kommersiell och offentlig service i 
samarbete” lägga till en åtgärd om att samordna myndighetskontakter inom kommunen 
för att förenkla för företag som främjar service på landsbygden, 
(4) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
poängtera att i första hand bör befintlig infrastruktur upprätthållas, vårdas och rustas för 
att uppnå ställda funktionalitetskrav, innan nytt byggs, 
(5) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
komplettera delmål och åtgärder för att säkerställa goda förutsättningar för 
landsbygdsföretagens vägtransporter i hela kommunen, så att en ökad produktion och 
leverans av livsmedel, energi och material kan ske, 
(6) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
komplettera med en åtgärd om att möjliggöra bostadsbyggande utanför tätort som 
främjar företagande, exempelvis generationsboende eller bostäder för 
kompetensförsörjning, 
(7) att under utvecklingsområde 5 ”Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” inte fokusera på ekologisk produktion utan i stället 
ändra till att skapa så bra förutsättningar som möjligt, oavsett produktionsinriktning, för 
att nå en ökad lokal produktion, 
(8) att under utvecklingsområde 5 ” Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” omformulera ”Ökat fokus på lokal och ekologisk 
livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och självförsörjning” till ”Ökat 
fokus på lokal livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och 
självförsörjning”, 
(9) att under utvecklingsområde 5 ”Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” lägga till ”Säkerställ ur miljö- och beredskapssynpunkt 
en robust lokal livsmedelsproduktion i Uppsala kommun.” Som indikator kan användas 
en ökad lokal produktion och att åtgärder för ökad förädling, logistik och förmedling 
kommer på plats inom kommunen, 
(10) att kommunen samordnar sin myndighetsutövning och förenklar för aktörer att driva 
företag för att främja hållbara och lokala livsmedelskedjor, 
(11) att kommunen bör prioritera etableringar av företag som främjar robusta 
livsmedelsystem, 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

(12) att lägga till en åtgärd för att bättre nyttja landsbygdernas resurser i händelse av kris 
eller krig då landsbygderna är viktiga för livsmedelsproduktion, men också via utrustning 
som elverk, pumpar, tankar med möjlighet att forsla vatten. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(13) att det införs mätbara målsättningar och en tydlig uppföljningsplan för 
landsbygdsprogrammet. 
(14) att det utarbetas delmål med konkreta tidsramar för genomförandet av insatser i 
programmet. 
(15) att det införs en förenklingsstrategi för regelverk och tillståndsprocesser som berör 
landsbygdsföretag, för att minska byråkratin och korta handläggningstider. 
(16) att kommunen stärker stödet för lokal livsmedelsproduktion och korta 
distributionskedjor, inklusive insatser för att öka användningen av lokala råvaror i 
offentliga verksamheter. 
(17) att Uppsala kommun i landsbygdsprogrammet tydligt anger jordbrukets roll som en 
nyckelsektor för livsmedelsberedskap och resiliens i kristider, och integrerar detta i 
kommunens planering och strategier. 
(18) att kommunen utarbetar en samordnad strategi för vattenförsörjning och 
klimatanpassning för landsbygdens jordbruk och företag. 
(19) att kommunen tar fram en strategi för räddningstjänst och krisberedskap på 
landsbygden, i samverkan med polis och räddningstjänst, för att säkerställa en likvärdig 
trygghet i hela kommunen. 
(20) att kommunen ser över möjligheten att införa en kontaktperson eller näringslivslots 
för att hjälpa landsbygdsföretagare med myndighetskontakter och etableringsprocesser. 
(21) att kommunen tar fram en handlingsplan för snabbare ärendehantering och kortare 
beslutstider inom landsbygdsfrågor, särskilt för bygglov och näringslivsrelaterade 
tillstånd. 
(22) att kommunen verkar för att stärka förutsättningarna för Uppsala yrkesgymnasium 
Jällas naturbruksprogram så att den utgör en förebild i länet inom sitt område. 
(23) att barnperspektivet stärks genom att kommunen genomför 
barnkonsekvensanalyser vid beslut som påverkar skolor, fritidsaktiviteter och service för 
barn och unga på landsbygden. 
(24) att kommunen säkerställer att landsbygdsutvecklingen inkluderar 
tillgänglighetsanpassade insatser för äldre och personer med funktionsnedsättning. 
(25) att bygderådens förutsättningar förstärks genom att kommunen i samverkan med 
bygderåden tar fram lokala utvecklingsplaner enligt den modell som Falu kommun 
tillämpar. 
(26) att Uppsala kommunen ska ha en mycket hög ambition när det kommet till det stöd 
som erbjuds samfällighetsföreningarna som ansvarar för drift och underhåll av vägnätet 
och allmänna ytor i kommunens mindre tätorter och landsbygder. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
(27) att det tas mätbara indikatorer följs upp årligen för att mäta förflyttningen mot att 
Uppsala blir en bättre landsbygdskommun. Dessa indikatorer kan vara: 

• andel åkermark i kommunen 
• andel betesmark 
• andel lokalt kött i kommunens upphandlingar 
• andel lokala grönsaker 
• andel jordbruksföretag i kommunen (enligt SNI-koder) 
• andel gymnasieelever som väljer naturbruksprogrammet 
• antal primärproducenter som samarbetar med företag i green innovation park 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) yrkanden (13) – (26). 

Jennie Claesson (L) yrkar 
(28) att missivet tydligt anger att förslaget till landsbygdsprogram har kompletterats på 
flera punkter i enlighet med motiveringen till kommunfullmäktiges beslut om återremiss, 
samt 
(29) att missivet förtydligar att landsbygdsprogrammet anger inriktning medan 
handlingsplanen, som kommunstyrelsen ska fastställa, innehåller åtgärder, indikatorer, 
uppföljningsformer och andra detaljer. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(30) att utvecklingsområde fyra ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” ska 
ersättas av två nya utvecklingsområden, nämligen: ”Ett proportionerligt större 
landsbygdsfokus inom kommunens samhällsplanering” samt ”Ökad framkomlighet för 
en fordonsvänlig och tillgänglig landsbygd”. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Jennie 
Claessons (L) yrkanden (28)-(29). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) yrkanden (1)-(12) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkande (27) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkanden (13)-(26) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkande (30) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-03-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Jennie Claessons (L) 
yrkanden (28)-(29). 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun, det ska vi vara stolta över och det 
ställer krav på ett Landsbygdsprogram. Vi behöver värna och utveckla våra bygder och 
tätorter så att hela Uppsala kan leva. Tyvärr saknas det flera viktiga delar i programmet 
som vi under framtagandet har lyft fram utan framgång. Därför la vi flera yrkanden på 
förbättringar och förtydligande som inte röstades igenom. Vi hade hoppats på att flera av 
förslagen skulle arbetas in när ärendet återremitterades av kommunfullmäktige men i 
stället tillkom bara ett fåtal meningar som inte är tillräckliga. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Programmet och handlingsplanen har ett alldeles för stort fokus på klimatradikala 
åtgärder som riskerar att avsevärt försämra förutsättningarna på landsbygden genom 
onödiga fördyringar och minskad konkurrenskraft på marknaden. Det saknas även ett 
tillräckligt fokus på att främja privatbilismen och kollektivtrafikens behov av 
tillgänglighet och mobilitet, trafikens framkomlighet måste prioriteras. Bilen är en 
nödvändighet för boende på landsbygden, och för att vi ska få ett ökat boende på 
landsbygden måste framkomlighet för bil och prioriterade pendlarparkeringar finnas 
med i kommunens planering. Avslutningsvis menar vi att det bör tydliggöras att en 
proportionerligt större del av kommunens samhällsplanering och bostadsutbyggnad bör 
ske på landsbygden och i de prioriterade tätorterna, istället för i Uppsala stad. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun, och det ska vi vara stolta över. 
Landsbygden är en avgörande del av kommunens framtid, med företagande, 
livsmedelsproduktion och attraktiva boendemiljöer. Ett väl genomtänkt 
landsbygdsprogram är därför en viktig del av kommunens utveckling. Landsbygden ska 
inte behandlas som en bifråga i kommunens planering. Vi ser att det finns goda 
ambitioner i programmet, men vi hade förväntat oss betydligt mer konkret innehåll och 
mätbara mål. Från Centerpartiet hade vi lagt fram 13 yrkanden om konkreta ändringar 
som vi vill se i programmet men dessa gick tyvärr inte igenom, därför reserverar vi oss 
mot beslutet. 
För oss Centerpartister är det viktigt med en landsbygdspolitik som bygger på verkliga 
åtgärder, inte bara fina ord. Det krävs handling och konkreta investeringar för att göra 
Uppsala till en bättre landsbygdskommun, inte fler pappersprodukter. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För oss Kristdemokrater är landsbygdsutvecklingen en hjärtefråga. Vi hade yrkanden om 
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att man borde föra in konkreta indikatorer som går att följa upp hur det går med Uppsala 
kommuns landsbygd. Det är det minsta begärt för Sveriges största landsbygdskommun. 
Andel jordbruksmark och djurhållning och livsmedelsproduktion har minskat över tid, och 
för att få en levande landsbygd måste vi också ha ett levande lantbruk. Handlingsplanen 
kanske ger en del svar på dessa frågor, men den har vi ännu inte sett, och därför yrkade vi 
på detta och reserverar oss mot att våra yrkanden avslogs. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Landsbygdsprogrammet är i huvudsak bra. Handlingsprogrammet som ska kopplas till 
programmet måste skyndsamt fastställas där konkreta och mätbara förbättringar 
redovisas. Landsbygden kan kraftfullt bidra till att stärka den gröna näringen samt 
besöksnäringen. Våra företagare på landsbygden kommer att spela huvudroller för att 
målsättningarna inom Grön näring och besöksnäringen uppnås. Inte minst kommer 
gårdsförsäljning av alkohol skapa kraftigt förbättrade villkor för landsbygdens 
turistattraktion. Till exempel att kunna köpa närproducerad öl och en hjortbit i 
kombination med en naturupplevelse kan många uppskatta  
För att den kommande handlingsplanen ska tas på allvar måste relevanta 
upphandlingar skötas på ett sätt som inte försvagar våra landsbygder. Att kommunen 
genomfört en upphandling av närhandel av dagligvaror i Vattholma utan att inkludera 
det aktuella Bygderådet är ett exempel på misstag som inte får inträffa. 
Handlingsplanen till Landsbygdsprogrammet bör kompletteras med ambitioner om att 
självförsörjningsgraden, som numer är historiskt låg, måste stärkas. 
Självförsörjningsgraden är idag under 50 procent mot över 80 procent på 1960- och 70-
talen. Med utgångspunkt i omvärldsläget med risker för kris- och krigslägen behöver 
landsbygderna tydligt även ses som fundamentala delar av vår närodlade 
livsmedelsförsörjning samt härbärgen för stadens människor på flykt. 
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§ 81  

Svar på motion om att sluta finansiera 
Ungdomens Hus från Alexander von 
Uckermann (SD) 
KSN-2023-00716 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Alexander von Uckermann (SD) föreslår i en motion väckt 27 februari 2023  
• att Uppsala kommun bryter samtliga samarbeten med Ungdomens Hus,  
• att Uppsala kommun slutar betala ut ekonomiskt stöd till Ungdomens Hus, 

samt 
• att socialnämnden får i uppdrag att säkerställa att inga unga far illa eller 

radikaliseras på grund av verksamheten på Ungdomens Hus. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 februari 2025 § 65 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 december 2024 
• Bilaga 1, Motion om att sluta finansiera Ungdomens Hus från Alexander von 

Uckermann (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från socialnämnden 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Maria Rosanders 
(SD) och Jonas Segersams (KD) yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala kommun ska inte vara en finansiär av våldsbejakande extremism. Det är därför 
oroväckande att styret pumpar in pengar i och nu har för avsikt att låta föreningen flytta 
in i gamla Filmstaden. Ungdomens hus lever inte upp till kommunens bidragskriterier då 
det är en politisk organisation med odemokratiska värderingar. Vi har presenterat 
belägg efter belägg som alltid pekar på vänsterextremism, ändå ignoreras detta av 
styret. Vi kan tydliggöra att Ungdomens hus regelbundet samorganiserat aktiviteter 
tillsammans med våldsbejakande Syndikalistisk ungdom (SUF), bland annat genom 
självförsvarskurser, bokbord och graffitiworkshops. På sociala medier uppmuntrar SUF 
Uppsala till att mörda poliser. En organisation som alltså återkommande fått hålla 
aktiviteter i kommunens lokaler tillsammans med skattefinansierade Ungdomens hus. 
Vänsterstyret kan inte fortsätta blunda för detta längre. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att kommunens stöd endast går till demokratiska krafter. Vi anser att det i 
nuläget inte finns tillräckliga belägg för problem av en sådan omfattning att det utgör 
skäl att sluta finansiera verksamheten. Vi vill se att verksamheten granskas djupare 
framöver för att säkerställa att det är legitimt för Uppsala kommun att fortsätta 
finansiera verksamheten. Vårt fortsatta stöd förutsätter att Ungdomens hus i 
fortsättningen bedriver en demokratisk verksamhet där alla är välkomna. 
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§ 82  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 5 mars 
2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2025-01-30 – 2025-02-27 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 83  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 5 mars 
2025 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Återrapportering avseende jämställdhetsrådets verksamhet under 2024 
• Stöd för satsning på PFAS och dricksvatten vid SLU 
• Månadsbrev EST februari 
• Landsbygdsberedningens årsrapport 2024 
• Systemanalys för Stockholm-Mälarregionen. Stockholm-Mälarregionen bygger 

Sverige starkare 
• Justitieombudsmannens beslut, 2159-2024 
• Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2025-02-06 § 15 
• Protokollsutdrag från Arbetsmarknadsnämnden sammanträde den 2025-02-14 

§ 4 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 84  

Avsägelser och fyllnadsval kommunstyrelsen 
5 mars 2025 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Kent Kumpula (SD) från uppdraget som ledamot i 
arvodesberedningen, 

2. att entlediga Carolina Bringborn (M) från uppdraget som ledamot lokala HSVO, 
3. att utse Maria Rosander (SD) till ledamot i Uppsala kommuns 

jämställdhetsråd,  
4. att utse Maria Rosander (SD) till ledamot i arvodesberedningen, samt 
5. att utse Edvin Littorin (M) till ledamot i lokala HSVO. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) och Carolina Bringborn (M) har inkommit med avsägelser och 
önskar bli entledigade från sina respektive uppdrag. 

Sverigedemokraterna har inkommit med nomineringar för fyllnadsval till 
arvodesberedningen där en vakans uppstår nu och till jämställdhetsrådet där en 
vakans uppstod vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 februari. 

Moderaterna har inkommit med en nominering för fyllnadsval till lokala HSVO. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 85  

Deltagande på konferens och möten 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja deltagande för valda ombud och ersättare samt valda 
representanter vid Mälarting och rådsmöte 8-9 maj 2025, samt 

2. att bevilja deltagande för fyra ledamöter; två från styret, Maria Rosander (SD) 
och en ytterligare från oppositionen, vid landsbygdsberedningens seminarium 
den 5 maj 2025. 

Sammanfattning 

Mälardalsrådet har kallat till rådsmöte den 9 maj 2025 vilket sammanfaller med 
Mälartinget den 8-9 maj. Förslaget att bevilja deltagande för valda ombud och ersättare 
samt valda representanter är detsamma som kommunstyrelsen beslutade om 2024. 

Landsbygdsberedningen har bjudit in till ett landsbygdsseminarium den 5 maj 2025. 
Förslaget att bevilja deltagande för fyra ledamöter, två från styret och två från 
oppositionen, är detsamma som kommunstyrelsen beslutade om 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 86  

Val av ombud till ägarråd i lnera AB 2025 
KSN-2025-00758 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Lisbet Holmberg Stark, CIO (Chief Information Officer) till ombud för 
ägarråd i Inera AB den 28 april 2025.  

Sammanfattning 

Den 28 april 2054 arrangerar SKR Företag ägarråd för Inera AB. Ägarrådet fastställer 
ägardirektiv, ägaröverenskommelse samt utser styrelseledamöter. Det som beslutas 
på ägarrådet den 28 april ska sedan bekräftas på Ineras bolagsstämma den 11 juni 
2025. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 87  

Svar på initiativ om Jällaskolan från Jonas 
Segersam (KD) 
KSN-2025-00761 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bifalla initiativets första att-sats om att utreda ansvaret för ridanläggningen 
i syfte att säkerställa både tillgänglighet för allmänhet och ridklubbar, en 
ändamålsenlighet för skolans verksamhet och en likställighet mellan olika 
naturbruksgymnasier i kommunen, 

2. att utreda förutsättningarna för elevhem, samt 
3. att därmed anse initiativet besvarat. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) har i initiativärende väckt den 5 mars 2025 föreslagit att 
kommunstyrelsen beslutar att utreda ett återöppnande av elevhemmen och att utreda 
ansvaret för ridanläggningen på Naturbruksprogrammet på Jällaskolan. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 5 mars 2025 
• Initiativ om Jällaskolan från Jonas Segersam (KD) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Särskilda yttranden 

Joans Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att kommunstyrelsen nu hörsammar våra förbättringsförslag för Jällaskolan. 
Det gäller elevhem som behöver återupprättas, och det gäller ridanläggningen som 
behöver en bättre styrning. Jällaskolan behöver utvecklas på många fler områden men 
det här är bra första åtgärder. 
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